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Geachte  minister Crevits, Geachte minister Weyts, 
Waarde collega’s, 

Ik heb uw schrijven van 17 april 2023 met betrekking tot het ontwerp van formeel advies 2023/01 van de 
Planningscommissie Medisch Aanbod met aandacht gelezen. U geeft aan in Vlaanderen graag meer artsen te willen 
opleiden en het tekort in bepaalde disciplines zo snel mogelijk te willen wegwerken, maar stelt te laat op de hoogte 
te zijn van de federale quota om hiertoe de nodige initiatieven te kunnen nemen. U waarschuwt voorts voor de 
onevenwichtige verdeling van het aantal artsen over de Gemeenschappen en herhaalt uw vraag tot 
gegevensdeling. 
 
Zoals u weet keurde de Planningscommissie Medisch Aanbod vandaag het advies 2023/01 goed. De 
Planningscommissie adviseert een artsenquotum 2029 van 1.144 voor Vlaanderen en 929 voor de Franstalige 
Gemeenschap. De Planningscommissie baseert zich op een rekenmodel dat rekening houdt zowel met 
zorgbehoeften van de bevolking als de behoeften van de artsen, en simuleert verschillende alternatieve scenario’s. 
Ik stel vast dat de keuze van de Franstalige en Vlaamse experten over deze scenario’s niet altijd gelijk loopt; het 
resultaat is dat het advies aan de Franstalige kant een sterkere stijging voorstelt van het artsenquotum dan aan de 
Nederlandstalige kant. Ik ben van oordeel ook langs Vlaamse kant een sterkere stijging van het aantal artsen 
verdedigd kan worden. De federale regering kan dergelijke correctie ook zonder problemen aanbrengen. Immers, 
Art 92/1§2 van de gecoördineerde wet betreffende de uitoefening van de gezondheidszorgberoepen van 10 mei 
2015 bepaalt dat de Koning bij een besluit vastgesteld na overleg in de Ministerraad de nadere regels kan bepalen 
voor het corrigeren van de toekomstige quota rekening houdend met het tekort dat op basis van het advies 
2017/03 van de Planningscommissie is vastgesteld.  
 



   

 
 

Rekening houdend met het vastgestelde artsentekort in bepaalde disciplines - in het bijzonder bij de huisartsen, 
maar bijvoorbeeld ook bij (kinder)psychiaters, geriaters,…- en met uw wens om meer artsen op te leiden, stel ik 
voor dit artikel te activeren, en het voorstelde quotum 2029 langs Vlaamse kant verder te verhogen om aldus het 
historisch tekort versneld weg te werken en zo snel als mogelijk te kunnen inspelen op de signalen van een 
oplopend artsentekort, cfr ook de recente cijfers over patiëntenstops bij huisartsen. Het spreekt voor zich dat ik 
dit in overleg met u wil doen, en ik zou u dan ook willen vragen mij zo spoedig mogelijk een voorstel te doen tot 
verhoging van het door de planningscommissie voorgestelde Vlaamse quotum. De toepassing van art 92/1§2 
maakt zelfs een aanzienlijke verhoging mogelijk van de Vlaamse quotum, indien u dat zou wensen. Ik garandeer u 
dat ik op basis van het cijfer dat u voorstelt het KB quota 2029 zal opstellen, en dat ik dit KB ook zo snel mogelijk 
zal nemen. Dit geeft u de mogelijkheid om tijdig uw startquotum proportioneel te verhogen en aldus de 
deelnemers van het toelatingsexamen geneeskunde van 4 juli 2023 reeds te laten genieten van het verruimd 
contingent. Het probleem van timing dat u signaleert, stelt zich dan dus niet. 
 
Deze kwestie brengt me terug bij de brief die ik u reeds gestuurd heb op 26 januari 2023: ik vroeg toen met 
aandrang om in overleg te gaan over de gegevensuitwisseling, de deperditieformule en de oprichting van een 
interfederaal planningsorgaan; met onder meer de door u geciteerde problematiek van de timing. Dit vanuit onze 
gezamenlijke bekommernis rechtszekerheid te bezorgen aan de studenten geneeskunde én een medisch aanbod 
op basis van behoeften te kunnen verwezenlijken.   
 
 
Met de meeste hoogachting, 
 
Frank VANDENBROUCKE  
Vice-eersteminister en minister van Sociale Zaken en Volksgezondheid 
 


